
Bijlagen: 
 

 
 

 Postbus 1086, 2800 BB Gouda 
telefoon  14 0182 
e-mail gemeente@gouda.nl 
website www.gouda.nl  

 

 
 

 

  beantwoording 
schriftelijke vragen op 
grond van artikel 38 van 
het reglement van orde 
voor de vergaderingen 
van de gemeenteraad 

   

Aan de SP-fractie Gouda 
T.a.v. mevrouw L. Roelofs 

directie/afdeling 
mo/Maatschappelijk beleid 

 telefoon 
8192 

 gouda 
29 juli 2014 

contactpersoon 
J. Gierman 

 uw kenmerk 
 

 ons kenmerk 
890201 
 

onderwerp  verzonden 
 

Beantwoording Artikel 38 vragen inzake de toekomst van de werknemers bij Promen  
 
 
Geachte mevrouw Roelofs, 
 
De bij uw brief d.d. 7 juli 2014 gestelde vragen inzake bovenvermeld onderwerp beantwoorden wij hieronder. 
 

1. Wat is de planning van het college om met de gemeenteraad in gesprek te gaan over de Participatiewet 
2015 (scenario’s) en de gevolgen daarbij voor Promen en haar werknemers?  
Op dit moment vindt ambtelijk uitwerking plaats van de invoering van de Participatiewet. Daarbij wordt 
ook bekeken op welke wijze de meest effectieve samenwerking met Promen geëffectueerd kan worden. 
Het Algemeen Bestuur van Promen heeft daarbij als denkrichting vastgesteld, dat het de voorkeur heeft 
om meer uitvoeringstaken aan Promen toe te bedelen (dit zijn bijvoorbeeld re-integratieactiviteiten). In 
het najaar zal Promen alle gemeenteraden van de Gemeenschappelijke Regeling uitnodigen en de 
uitwerking van de denkrichting met de raden bespreken. De resultaten worden vervolgens in het 
Ondernemingsplan uitgewerkt. In dit plan worden tevens de gevolgen voor de werknemers 
weergegeven. In november wordt dit plan aan u als gemeenteraad voorgelegd, met als doel uw 
zienswijze kenbaar te maken. 
In februari 2015 zal er, op basis van het goedgekeurde Ondernemingsplan en uw zienswijze, een 
begrotingswijziging opgesteld worden, waarin Promen dus de gevolgen van de Participatiewet en de 
keuzes inzake de scenario’s verwerkt. Deze wordt aan u als gemeenteraad separaat voorgelegd, 
wederom met als doel uw zienswijze kenbaar te maken. 

2. Op welke wijze wordt de doelgroep van Promen bij deze plannen betrokken, zodat de gemeenteraad 
hun advies bij onze afweging kan betrekken?  
Het vaststellen van een toekomstscenario voor Promen is een bestuurlijke aangelegenheid. Zodra het 
scenario is vastgesteld, wordt dit verder uitgewerkt en de gevolgen voor de organisatie in beeld 
gebracht. De Ondernemingsraad wordt hier bij betrokken conform de Wet op de Ondernemingsraden. 
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3. Herkent de wethouder zich in het beeld dat het werk van mensen met een beperking steeds vaker wordt 
uitgevoerd door mensen zonder beperking? Waarom wel/niet?  
Ja, dat wordt herkend.  
Er is, als gevolg van de langdurige recessie en het zeer voorzichtige herstel, sprake van verdringing op 
de arbeidsmarkt. HBO-functies worden door academisch geschoolden uitgevoerd, MBO-functies door 
HBO-geschoolden en deze trend zet zich verder naar beneden door. Dit betekent dan ook dat het werk 
van mensen met een beperking ook wordt uitgevoerd door mensen zonder beperking. 

4. Hoe zorgt de wethouder ervoor dat het werk voor mensen met een beperking voldoende gewaarborgd 
blijft?  
Een belangrijke doelstelling van de Participatiewet is om zo veel mogelijk mensen met een 
arbeidsbeperking aan het werk te helpen. In het sociaal akkoord is afgesproken dat er 35 regionale 
Werkbedrijven komen om mensen met een arbeidsbeperking succesvol naar de extra garantiebanen 
toe te leiden. Via de regionale Werkbedrijven moet een betere samenwerking ertoe leiden, dat er 
landelijk 125.000 zogeheten garantiebanen (Quotumregeling) komen voor mensen met een 
arbeidsbeperking. De vorming van de 35 regionale Werkbedrijven wordt wettelijk verankerd. Een 
Werkbedrijf is een bestuurlijk regionaal samenwerkingsverband van gemeenten, werkgevers en 
vakbonden.  
 
In de regio Midden-Holland zetten wij zwaar in op het realiseren van het Werkbedrijf per 1 januari 2015. 
Hierbij wordt aangesloten op bestaande overlegstructuren. Binnen het Werkbedrijf in de 
arbeidsmarktregio Midden-Holland stemmen de gemeenten (Waddinxveen, K-5, Bodegraven-Reeuwijk, 
Zuidplas en Gouda), het UWV Midden-Holland en de regionale sociale partners (werkgevers en 
werknemers) onderling af over de optimale ondersteuning die aan werkgevers geboden wordt, met als 
doel mensen met een arbeidsbeperking zoveel mogelijk aan het werk te helpen. In de regio Midden-
Holland willen we in de periode 2014 tot en met 2016 in totaal 250 garantiebanen invullen (Marktsector: 
175 banen en Overheid: 75 banen (openbaar bestuur & overheid en onderwijs)) 
 
Het Werkbedrijf vormt hiermee de schakel tussen de banen waarvoor werkgevers zich garant hebben 
gesteld en de mensen met een arbeidsbeperking (de zogenaamde garantiebanen). Hiertoe wordt er in 
de regio Midden-Holland een basispakket van uniforme re-integratie-instrumenten ingezet. U wordt daar 
in het najaar, via de Participatienota nader over geïnformeerd. 

5. Hoe zorgt de wethouder ervoor dat er geen oneerlijke concurrentie ontstaat tussen werk voor mensen 
met en voor mensen zonder beperking?  
Het doel is uiteraard om oneerlijke concurrentie tot een minimum te beperken. Wel willen wij mensen 
die al langer een WWB-uitkering hebben, werkervaring op laten doen en nagaan wat zij nodig hebben 
om zo snel mogelijk regulier aan het werk te gaan. Promen heeft hierin nu al een rol.  
Promen helpt mensen, veelal met behoud van uitkering, aan het werk, ook buiten de muren van 
Promen. Deze mensen doen mogelijk werkzaamheden, die ook door regulier personeel uitgevoerd kan 
worden. Het is echter niet mogelijk om mensen arbeidsfit te maken, zonder werkervaring op te doen. 

6. Een tijd geleden is er een onafhankelijk onderzoek aangekondigd naar de werkomstandigheden bij 
Promen. Wat is de voortgang van dit onderzoek en kan de gemeenteraad geïnformeerd worden over de 
uitkomsten van dit onderzoek?  
Zie antwoord bij vraag 7. 

7. Is in dit onderzoek ook ruimte om te kijken naar sociale aspecten bij Promen? En welke rol heeft de OR 
van Promen bij dit onderzoek?  
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Naar aanleiding van, onder andere door de OR aangegeven en door de directie geconstateerde 
signalen van onrust in de organisatie, heeft de directie van Promen op 8 januari een voorstel gedaan 
om hiernaar een onderzoek uit te voeren. Aan de OR is gevraagd om zitting te nemen in een daartoe in 
te stellen commissie. Deze commissie moet zich buigen over de vraagstelling, onderzoeksmethoden en 
interpretatie van de uitkomsten. Dit voornemen is op dit moment onderwerp van overleg tussen de 
WOR bestuurder (Wet op de Ondernemingsraden bestuurder zijnde de directeur) en de OR, waarbij 
overigens beide partijen het belang van een dergelijk onderzoek zien.  

8. De SP heeft vernomen dat de houtafdeling bij Promen binnenkort dreigt te sluiten (OR Promen heeft 
nog geen uitspraak gedaan). Hoe is de overgang van werknemers op de houtafdeling naar een andere 
werksoort geborgd, zodra deze sluiting definitief is?  
Op grond van bedrijfseconomische redenen heeft de directie een voorgenomen besluit aan de OR 
voorgelegd met betrekking tot de sluiting van de houtafdeling. De medewerkers die hier werken kunnen 
(en zullen) herplaatst worden naar ander werk.  

9. In hoeverre deelt de wethouder onze mening dat de gemeenteraden eerst de mogelijkheid moeten 
krijgen om te spreken over de mogelijke toekomstscenario’s, voordat de directie van Promen 
onomkeerbare stappen neemt zoals het sluiten van een afdeling?  
Ik deel uw opvatting. Jaarlijks wordt een Ondernemingsplan opgesteld en aan u voorgelegd ter 
instemming.  

 

 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende antwoord te hebben gegeven. 

 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

Burgemeester en wethouders van Gouda, 

de secretaris,        de burgemeester 
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inschatting aantal uren ambtelijke capaciteit: 2 uur      




